

# 刘央 Yang Liu

于2002年5月加盟西京投资管理集团，现任职西京总部主席及投资总监以及西京香港主席和河沐资产管理有限公司的创始人。2001 – 2002，刘央曾担任首域投资管理有限(香港)公司中国投资总监，专责管理各类中国基金以及拓展该集团于中国国内的基金开发与管理业务。1993年，刘央受中信集团调任中信澳洲公司，负责拓展金融业务。自1993年至2001年九年间，派驻中信澳洲在澳大利亚的合资机构CMG CH CHINA (信瀚中国投资 - 成为世界上第一只专注于投资中国的封闭式基金)担任投资总监，全力负责制定投资策略和资产分布。信瀚中国投资基金作为首个在国际上发行的封闭式中国基金，在刘央管理的九年期间，资产净值增长超过三倍。刘央自大学毕业至赴澳履新前五年间，曾在中信集团北京总部计划财务部工作，负责项目评估与融资管理。刘央于1988年毕业于中央财经大学并获经济学学士学位。1998年她获得澳洲证券学院应用金融及投资专业研究生文凭，同时成为该学院常任会员。刘央拥有十七年基金管理经验，她应该是目前基金投资领域内唯一由中国本土培养的拥有中西方教育背景及实践经验的专业基金投资管理人，目前旗下管理的资产逾30亿美金。她拥有全世界一流的机构投资客户，包括挪威中央银行、比尔盖茨基金和汇丰银行资产。

刘央在全球投资领域被公认为具有影响力的中国投资专家。刘央在最近一期英国的星期日泰晤士报，被评为未来十年最家喻户晓的中国人，并是唯一入选的女性。

Yang is the Chairperson and Chief Investment Officer of Atlantis Investment Management Ltd, Chairperson of Atlantis Investment Management (HK) Ltd and founder of Riverwood Asset Management (Cayman) Ltd. Yang has over 16 years of experience in investing in the Greater China region. In 2001, Yang was head of China equity at First State Investment Management (HK). Prior to this, in 1993, she joined CMG CH China Investment Ltd, where she was CIO and fund manager of the CMG Ch China Fund (renamed New Era PRC Fund later) which is also the very first China Fund. In 1988, Yang worked with CITIC Group in Beijing. Yang graduated in 1988 from Central University of Finance and Investment in Beijing with a Bachelor in Economics. She also received a Graduate Diploma in Applied Finance and Investment from the Securities Institute of Australia in 1998. She is recognized as the only Chinese fund manager grown-up in China with overseas education and practical fund management background. Currently, her asset under management is approximately USD3 billion. Her investor base includes top-tier institutional clients in the world such as the Bill Gates Foundation, Norwegian Central Bank, and HSBC.

Yang was recognized by the investment community as one of the leading China investment experts and veterans. Yang was the only woman who was selected by the Sunday Times as the household names in the next decade.

